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31 martie - 2 aprilie 2017Ultima „Cărţile cele mai bune sunt acelea pe care cei care le
citesc cred că le-ar fi putut face“.  Blaise Pascal 

Putin vrea să fie noul lider al ordinii internaţionale post-Războiul Rece

Amiralul Mantelli: Rusia încercuieşte
Europa într-un „arc de fier“

Intervenţia militară a
Rusiei în Libia şi
suplimentarea prezenţei

militare în Marea Neagră şi
Marea Mediterană au rolul de
încercuire a Europei cu
capacităţi militare, într-un “joc cu
miză geostrategică”, afirmă
amiralul Luigi Binelli Mantelli,
care a fost şef al Statului Major
al Armatei Italiei în perioada
2013-2015. Strategul a
argumentat, într-un interviu
acordat publicaţiei
„EUObserver“, că încercarea
Rusiei de a instala capacităţi
militare în Libia are o miză mult
mai mare decât accesul la
resurse de petrol, gestionarea
imigraţiei sau combaterea

terorismului. “Principalul obiectiv
al preşedintelui Vladimir Putin
este ca Rusia să joace un rol din
ce în ce mai mare ca putere
mondială, pentru a depăşi
oarecum chiar şi Statele Unite
ca lider al ordinii internaţionale
post-Războiul Rece”, atrage
atenţia amiralul italian. “Rusia
consolidează prezenţa militară
strategică în regiunea arctică, în
Marea Baltică, în Marea Neagră
şi în regiunea Mediteranei,
creând un arc de fier”, a explicat
Mantelli, subliniind că aceasta
este părerea lui, nereprezentând
poziţia oficială a Italiei.

Surse militare au semnalat
recent că Rusia ar fi mobilizat
membri ai forţelor speciale şi

avioane militare în vestul
Egiptului, în apropierea frontierei
cu Libia. În anul 2014, Rusia a
anexat regiunea ucraineană
Crimeea, iar între timp a luat
măsuri pentru consolidarea
prezenţei militare în regiunea
Mării Negre. În plus, Forţele
Navale ruse au suplimentat
prezenţa în largul Siriei şi vor
avea acces, alături de China, la
o bază maritimă din Djibouti.
Avioane militare ruse efectuează
frecvent zboruri în zona
Canalului Mânecii. Moscova
argumentează că pur şi simplu
adoptă măsuri simetrice ca
reacţie la suplimentarea
efectivelor NATO în estul
Europei.

Românii pot merge
fără viză în Canada
de la 1 decembrie

Ambasadorul Canadei în România, Kevin
Hamilton, a anunțat joi că românii care dețin o
viză validă pentru SUA sau au primit o viză pentru
Canada în ultimii 10 ani vor putea călători fără
vize de la 1 mai, iar de la 1 decembrie toți
cetățenii români vor putea merge în Canada fără
viză. Hamilton a afirmat că statul pe care îl
reprezintă disociază acordul de liber schimb UE -
Canada de chestiunea vizelor. “Sunt chestiuni
complementare, dar nu identice. Am negociat cu
Guvernul României eliminarea vizelor pentru
turiștii români și aceasta este o chestiune
separată de acordul de liber schimb UE - Canada.
Oficialii canadieni au evaluat România, am văzut
progresele în domenii precum pașapoartele,
reglementarea migrației etc. și de aceea cu
încredere am convenit un acord în urma căruia
cetățenii români vor putea, foarte curând, să
călătorească în Canada fără vize”, a precizat
ambasadorul Canadei.

Hamilton susține că, după 1 decembrie, tot
ceea ce trebuie să facă românii pentru a putea
călători în Canada este să completeze un
formular care se află pe site-ul Ambasadei,
respectiv Electronic Travel Authority. “Durează
două minute și costă șapte dolari. Acesta este
furnizat tuturor cetățenilor din țările scutite de vize
care doresc să viziteze Canada fie în scopuri
turistice sau pentru afaceri. Dacă în 2017
intenționați să vizitați Canada, asta este ceea ce
trebuie să faceți”, a adăugat ambasadorul
Canadei. În ceea ce privește CETA, acordul de
liber schimb dintre UE și Canada, diplomatul
canadian susține că România este perfect plasată
pentru a beneficia direct de toate domeniile
CETA, fie că este vorba de schimburile de bunuri,
reducerea tarifelor vamale, protejarea drepturilor
de proprietate intelectuală și mobilitatea forței de
muncă. “Cel mai imediat și mai semnificativ
impact va fi eliminarea tuturor tarifelor pentru
majoritatea produselor și serviciilor românești
exportate în Canada, 99% din tarifele impuse
bunurilor românești vor fi eliminate. Parlamentul
European a ratificat deja acest acord. Parlamentul
canadian este programat să ratifice acest acord în
săptămânile următoare și atunci va intra în
vigoare. În prezent, peste 300 de companii
românești, de toate mărimile, exportă o gamă
largă de bunuri și servicii spre Canada.
Exemplele includ îmbrăcăminte și încălțăminte,
mașini și echipamente electrice. Valoarea actuală
a exporturilor românești spre Canada este de
peste 200 milioane de euro, cu potențial de
creștere semnificativă după CETA. Similar, un
număr de 40.000 de locuri de muncă românești
susțin aceste exporturi și există oportunități
pentru crearea de noi locuri de muncă după
CETA”, a adăugat Kevin Hamilton.

Amiralul Luigi
Binelli

Mantelli, fost
şef al Statului

Major al
Armatei Italiei

Ultima zi a lui martie
aduce o ușoară 

răcire a vremii! Cum
va fi pe 1 aprilie?

Meteorologii anunță pentru ultima zi a lunii
martie o ușoară răcire a vremii, la Constanța. Astfel,
temperaturile maxime vor fi cuprinse între 7 și 14
grade C, iar minimele - între 1 și 4 grade C. Prima zi
a lunii aprilie aduce mult soare și temperaturi maxime
de până la 18 grade C, la malul Mării Negre, spun
meteorologii. Temperaturile minime vor fi cuprinse
între 4 și 8 grade C. Duminică, 2 aprilie,
temperaturile maxime vor rămâne nemodificate, iar
minimele se vor încadra în intervalul 3 și 7 grade C.
Vom vedea și razele soarelui printre nori. 

Răzvan Burleanu, preşedintele
Federaţiei Române de Fotbal, a
anunţat că a fost ratificată
schimbarea titulaturii
vicecampioanei României, FC
Steaua Bucureşti, care se va numi
Fotbal Club FCSB SA.

Declaraţiile au fost făcute după
şedința Comitetului Executiv al
Federației Române de Fotbal,
desfășurată joi, la Casa Fotbalului
din București. „Fotbal Club FCSB
SA! Aceasta va fi noua denumire
cu care noi vom opera. Cunoaşteţi
faptul că era deja o decizie a
instanţei, iar noi nu am făcut
altceva decât să luăm act de
această solicitare. Începând de
astăzi vom folosi această
denumire. Denumirea completă
începând de astăzi nu mai este FC
Steaua, ci Fotbal Club FCSB SA.
Vom avea o comunicare cu UEFA
şi vom anunţa ce se întâmplă cu
coeficientul european al echipei.
Din punctul meu de vedere, nu ar
trebui să fie emoţii privind
coeficientul. Despre palmaresul
echipei nu sunt în măsură să
vorbesc”, a declarat Răzvan
Burleanu.

CSA Steaua susține că are
palmaresul până în 2003, iar Gigi

Becali spune că are palmaresul de
la înființare până în prezent. Însă
până la o decizie clară a instanței,
FRF nu se poate pronunța în
problema palmaresului.

În data de 21 decembrie,
societatea comercială înfiinţată de
către Gigi Becali a pierdut dreptul
de a mai folosi numele „Steaua”, în
urma unei decizii a Curţii de Apel.
Finanţatorul formaţiei bucureştene
a apelat şi la ultima cale de atac
înainte ca hotărârea să fie
definitivă, la Înalta Curte de
Casaţie şi Justiţie.

FC Steaua Bucureşti a fost
acţionat în instanţă în 2011 de
Clubul Sportiv al Armatei Steaua
Bucureşti, care a cerut anularea
mărcii înregistrate de gruparea din
Liga 1. La finele anului 2016, CSA
Steaua a demarat un proiect
privind înfiinţarea unei echipe de
fotbal care să înceapă din Liga a 5-
a şi care să beneficieze de sigla,
numele şi palmaresul Stelei de la
înfiinţare până în 2002 inclusiv.
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Steaua lui Becali a devenit Fotbal Club FCSB SA
Gigi Becali spune că
peste un an se va reveni
la vechea denumire


